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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LVIII/22 

LVIII Sesja zdalna w dniu 31 marca 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 31 marca 2022 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 16:13 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LVIII zdalną sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości. Dodał, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym oraz art. 15 zzx ust. 1 i ust. 2 ustawy 

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, zwalczaniem i przeciwdziałaniem 

COVID - 19.  W dalszej części odczytał informację związaną z przetwarzaniem danych osobowych 

RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy 

obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zawnioskował o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 

nr 454 w sprawie zbycia nieruchomości.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zawnioskowała o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały nr 457 w sprawie przekazania petycji zgodnie 

z właściwością oraz projektu uchwały nr 458 w sprawie stwierdzenia właściwości do 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec.  
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wycofanie z porządku obrad projektu uchwały nr 454 w sprawie zbycia nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Kania 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 457 w sprawie przekazania petycji zgodnie 

z właściwością w punkcie nr 7.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 458 w sprawie stwierdzenia właściwości do 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec w punkcie nr 8.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Po wprowadzonych zmianach porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 453 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022 – 2025.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 454 w sprawie zbycia nieruchomości. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 455 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 

rok.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 456 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 457 w sprawie przekazania petycji zgodnie 

z właściwością.    

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 458 w sprawie stwierdzenia właściwości do 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec.  

9. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji na 

terenie Gminy Świerklaniec.  

10. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 24.02.2022 r. 

11. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 
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13. Informacja na temat pomocy udzielanej przez Gminę Świerklaniec obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

14. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

15. Zakończenie. 

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 453 w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 453 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025.  

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Wesołowska, Pełnomocnik Wójta Gminy ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, poinformowała, że 

nowelizacja ustawy o zdrowiu publiczny, wprowadziła zmiany do lokalnych systemów 

rozwiązywania problemów alkoholowych, gdzie jednostki samorządu terytorialnego zostały 

zobowiązane, by nie później niż do 31.03.2022 r. przyjąć nowe, wspólne Programy 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 

w związku z czym został przedłożony do rozpatrzenia stosowny projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 453 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LVIII/434/22 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025, stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu.  

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 454 w sprawie zbycia nieruchomości.  

 

Punkt wycofany z porządku obrad. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 455 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2022 rok.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 455 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, dokonała szczegółowego opisania zmian 

wprowadzonych do budżetu gminy na 2022 rok.  
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 455 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Po zakończonym głosowaniu w dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, podziękował za podjęcie inicjatywy zmierzającej do pozyskania 

środków na zakup pojazdu lekkiego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Orzechu. 

• Pan Tomasz Czogała, Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Orzechu, podziękował za 

przekazanie środków na zakup pojazdu lekkiego na potrzeby Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Orzechu. Dodał, że część środków została zebrana w wyniku prowadzonych zbiórek oraz 

sprzedaży złomu. Następnie wyraził swoją propozycję, aby pojazd, który obecnie pozostaje 

w Ochotniczej Straży Pożarnej w Orzechu przekazać na Ukrainę.  

 

Uchwała Nr LVIII/435/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, stanowi załącznik nr 3 

do protokołu.  
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 456 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 456 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, przedstawiła zmiany wprowadzone do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 456 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 
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Uchwała Nr LVIII/436/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec 

na lata 2022 – 2037, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 457 w sprawie przekazania petycji 

zgodnie z właściwością.  

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Rady Gminy 

Świerklaniec wpłynęła petycja w sprawie położenia asfaltu lub kostki brukowej na ulicy 

Rogowej w Świerklańcu. Petycja została przekazana Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

celem analizy i przygotowania propozycji załatwienia. Po przeanalizowaniu treści petycji, 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, na posiedzeniu w dniu 28.03.2022 r. uznała Radę Gminy 

Świerklaniec za organ niewłaściwy do rozpatrzenia petycji. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, w swoim stanowisku, wyraził pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 457 w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością. 

•  radny Kazimierz Flakus wyraził swoją opinię, że w przypadku podjęcia działań 

zmierzających do zmiany nawierzchni drogi ul. Rogowej w Świerklańcu, należy 

zaprojektować również dren odprowadzający wody opadowe ze względy na występujący, 

w omawianym rejonie, wysoki poziom wód gruntowych.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 457 w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LVIII/437/22 w sprawie przekazania petycji zgodnie z właściwością, stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu.  

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 458 w sprawie stwierdzenia właściwości 

do rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec.  

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że pismem z dnia 

23.03.2022 r. do Przewodniczącego Rady Gminy Świerklaniec wpłynęła skarga na 

nienależyte wykonywanie zadań z zakresu administracji publicznej oraz naruszenie 

praworządności przez Wójta Gminy Świerklaniec w związku z brakiem podjęcia działań 

celem sprostowania treści uchwały nr 1/21 z dnia 29.11.2021 r. Zebrania Wiejskiego 

w sołectwie Świerklaniec stanowiącej załącznik do Protokołu nr 2/21. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 458 w sprawie stwierdzenia właściwości do rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Świerklaniec.   

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 458 w sprawie stwierdzenia właściwości do rozpatrzenia skargi 

na działalność Wójta Gminy Świerklaniec.  



10 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LVIII/438/22 w sprawie stwierdzenia właściwości do rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Świerklaniec, stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

9. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji 

na terenie Gminy Świerklaniec.    

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła poziom wykonania poszczególnych 

części inwestycji związanych z budową kanalizacji na terenie Gminy Świerklaniec, który 

kształtuje się następująco: 

o tranzyt: 

▪ zrealizowano: 90 % zakresu zadania; 

▪ do wykonania pozostała: budowa sieci w ciągu ul. Szkolnej w Orzechu oraz 

odtworzenie nawierzchni dróg; 

▪ termin zakończenia etapu: w zależności od warunków atmosferycznych maj 

lub czerwiec 2022 r. 

o Nakło Śląskie Południe:  
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▪ zrealizowano: 35 % zakresu zadania. 

o Nakło Śląskie Północ: 

▪ zrealizowano: 22 % zakresu zadania; 

▪ obecnie prace są prowadzone w ciągu ul. Obłoków, Górnej; 

o Nowe Chechło: 

▪ zrealizowano: 55 % zakresu zadania. 

o Świerklaniec: 

▪ zrealizowano: 30 % zakresu zadania. 

o Orzech: 

▪ zrealizowano: 10 % zakresu zadania. 

Dodała, że wskazane wartości dotyczą ilości wykonanych i odebranych prac. Nadmieniła, że ilość 

wykonanych prac jest większa.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił się z zapytaniem, czy 

wpłynęły wnioski wykonawców o waloryzację wynagrodzenia ze względu na wzrost cen 

paliw oraz energii.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wszyscy wykonawcy zgłaszają 

obawy wynikające ze wzrostu cen i występują z wnioskami o waloryzację wynagrodzenia. 

Dodała, że obecnie sprawdzane są możliwości zmiany cen kontraktowych. Nadmieniła, że 

cena mas asfaltowych wzrosła o 80 %. W dalszej części poinformowała, że prowadzone są 

rozmowy z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w sprawie 

ewentualnego zwiększenia dotacji.  

• radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostaną rozpoczęte prace w ciągu 

ul. Szkolnej w Orzechu w ramach budowy tranzytu.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że roboty budowlane w ciągu 

ul. Szkolnej w Orzechu rozpoczną się w przyszłym tygodniu.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, czy firmy zgłaszają, że termin zawarty 

w umowie nie zostanie dotrzymany, ze względu na fakt, że część pracowników 

pochodzących z Ukrainy wróciło do swojego kraju bronić ojczyzny. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że firma prowadząca prace 

budowlane w Nakle Śląskim miała zatrudnionych pracowników pochodzących z Ukrainy, 

którzy wrócili do kraju. Dodała, że firma zgłasza, że całość sieci zostanie wybudowana 
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w terminie, jednak istnieje ryzyko, że prace związane z odtworzeniem dróg nie zostaną 

dokończone w terminie.  

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poinformował, że zapoznał się z dokumentacją 

projektową i zasugerował zmiany związane ze zmniejszeniem głębokości wykopów i zmianą 

rodzaju wykorzystywanych studni, co może prowadzić do zmniejszenia kosztów.   

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy Dom Sportowca w Nowym Chechle 

zostanie podłączony do wybudowanej kanalizacji. 

• Pan Dawid Zedel, Zastępca Dyrektora Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że 

istnieje techniczna możliwość podłączenia Domu Sportowca w Nowym Chechle do 

kanalizacji. Dodał, że przyłącz zostanie wybudowany w trakcie realizacji pierwszej części 

prac w sołectwie Nowe Chechło.  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, czy poziom wykonania prac w sołectwie 

Świerklaniec jest zgodny z harmonogramem. Następnie zwrócił się z zapytaniem 

dotyczącym odtworzenia nawierzchni dróg oraz zniekształconych chodników.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wykonawcą prac związanych 

z budową kanalizacji w sołectwie Świerklaniec jest firma RPM, która realizuje swoje prace 

bardzo dobrze i wyprzedza harmonogram złożony przy podpisywaniu umowy. Dodała, że 

odtworzenia będą realizowane zgodnie z harmonogram. Nadmieniła, że umowa 

obowiązuje do końca bieżącego roku. W dalszej części poinformowała, że w zakresie 

tranzytu nawierzchnia dróg zostanie odtworzona jak najszybciej, w zakresie już 

zakończonych robót.  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) poinformował, że w swoim zapytaniu miał na myśli 

odtworzenie ulic po budowie tranzytu w sołectwie Świerklaniec.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że jak najszybciej zostaną 

odtworzone nawierzchnie ulic Kościuszki, Oświęcimskiej i Polnej.  

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, odnośnie terminu odtworzenia dróg, 

w ciągu, których był budowany tranzyt.   

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że jeżeli warunki atmosferyczne 

będą odpowiednie to drogi w ciągu, których był budowany tranzyt, zostaną odtworzone 

w maju 2022 r.  
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10.  Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 24.02.2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 24.02.2022 r. zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania.  

 

11.  Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z prośbą o przedstawienie ustaleń poczynionych w trakcie 

spotkania Wójta Gminy z przedstawicielami Firmy Tauron.    

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że w trakcie spotkania został ustalony plan 

działania odnośnie oświetlenia ulicznego. W dalszej części przedstawił przykład Miasta 

Bytom, gdzie dokonano wymiany lamp ulicznych na ledowe. Następnie przedstawił sposób 

funkcjonowania obecnie występujących w Gminie Świerklaniec lamp. Dodał, że proces 

wymiany lamp na nowoczesne ledowe odbędzie się najprawdopodobniej jeszcze w tym 

roku. Nadmienił, że 4 % infrastruktury oświetleniowej dróg należy do Gminy Świerklaniec 

i rozważana jest możliwość ich przekazania do firmy Tauron.  

• radny Tadeusz Ledwoń zasugerował, aby rozważyć wyłożenie tłuczniem terenu 

znajdującego się przy wjeździe do Agromy, gdzie obecnie są ustawione donice z zielenią, 

aby przez prowadzone działania zwiększyć ilość miejsc parkingowy. W dalszej części zwrócił 

się z zapytaniem, czy został już ogłoszony przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych od mieszkańców Gminy Świerklaniec. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy (Ad Vocem) poinformowała, że podjęto działania 

zmierzające do utworzenia dodatkowych miejsc parkingowych we wskazanym miejscu. 

W dalszej części poinformowała, że został ogłoszony przetarg na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych oraz został on przesłany do opublikowania w Dzienniku Urzędowym 

Unii Europejskiej.  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, czy w postępowaniu przetargowym 

dotyczącym budowy centrum przesiadkowego wpłynęły jakieś oferty.   
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• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w przetargu na realizację 

robót budowalnych związanych z budową centrum przesiadkowego w Świerklańcu wpłynęły 

dwie oferty, które przekraczają posiadane środki. W dalszej części przedstawiła sposób 

finansowania inwestycji. Nadmieniła, że zdecydowana większość środków pochodzi 

z Programu „Polski Ład”.  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

12.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

 

 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

13.  Informacja na temat pomocy udzielanej przez Gminę Świerklaniec 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, przedstawił szczegółowe informacje na temat działań 

podejmowanych na rzecz obywateli Ukrainy. W dalszej części poinformował, że pierwsi 

uchodźcy pojawili się w Gminie Świerklaniec po 28.02.2022 r. głównie u osób prywatnych. 

Dodał, że do zasobu przygotowanego przez Gminę Świerklaniec w kajakowni w parku 

w Świerklańcu, pierwsi uchodźcy dotarli 06.03.2022 r. Następnie poinformował, że 

w kajkowni jest przygotowanych 26 miejsc, gdzie mieszkańcy Ukrainy mają zapewnione 

zakwaterowanie i wyżywienie. Koszty przygotowania omawianego miejsca wiązał się 

z zakupem 30 sztuk łóżek polowych, co zostało zrealizowane w ramach zarządzania 

kryzysowego. Pozostałe wyposażenie pościele i środki czystości oraz żywność trwała 

pochodzą z darów złożonych przez mieszkańców oraz ze zbiórek prowadzonych poza 
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granicami kraju, głównie w Niemczech. W dalszej kolejności poinformował, że obecnie 

w Gminie Świerklaniec przebywa około 250 uchodźców (76 rodzin) jednak część osób 

jeszcze nie zgłosiło się po wydanie numeru PESEL, więc prawdopodobnie tych osób jest 

więcej. Dodał, że obywatele Ukrainy mieszkają obecnie w: domach prywatnych, ośrodkach 

wypoczynkowych nad Zalewem Nakło – Chechło oraz przy parafii w Świerklańcu. 

Nadmienił, że kajakownia stała się w pewien sposób lokalnym punktem recepcyjnym, 

z którego uchodźcy jadą do innych miejsc w gminie, w Polsce i za granicą. W dalszej części 

poinformował, że w dniach 26 -28.02.2022 r. we wszystkich sołectwach Gminy Świerklaniec 

przy współpracy z jednostkami Ochotniczych Straży Pożarnych odbyła się zbiórka darów. 

Dodał, że dary zebrane w Nakle Śląskim zostały bezpośrednio przewiezione do Katowic. 

Natomiast pozostałe z nich zostały przewiezione do Gminnego Ośrodka Kultury w Nakle 

Śląskim, gdzie zostały posortowane i popakowane. W sumie zebrano około 20 europalet, 

które zostały przekazane do hub przeładunkowych zlokalizowanych w Zespole Szkół 

Technicznych i Ogólnokształcących „Mechanik” w Tarnowskich Górach, skąd zostały 

przekazane do Lublińca i następnie zorganizowanym transportem na Ukrainę. Nadmienił, 

że część darów pozostała w Gminie Świerklaniec i jest przekazywana bezpośrednio 

obywatelom Ukrainy, bądź osobom, które przyjęły do swoich domów uchodźców. 

W dalszej części złożył ogromne podziękowania dla osób, które zaangażowały się w pomoc 

uchodźcom: wszystkim mieszkańcom, pracownikom: Urzędu Gminy, Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Gminnego Ośrodka Kultury, druhom Ochotniczych Straży Pożarnych, 

przedsiębiorcom, którzy ofiarowali swoją pomoc przy przeładunku i transporcie oraz 

osobom prywatnym, przedstawicielom organizacji i stowarzyszeń, którzy organizowali 

własne zbiórki, a także wszystkim wolontariuszom. Następnie poinformował, że został 

utworzony adres e-mail ukraina@ugswierklaniec.pl, na który można zgłaszać: chęć 

ofiarowania darów, oferty pracy oraz chęć przyjęcia uchodźców do domu. Nadmienił, że za 

koordynację pomocy odpowiada Ośrodek Pomocy Społecznej. W dalszej części 

poinformował, że obecnie z gminnych placówek oświatowych korzysta 50 dzieci: 40 dzieci 

w szkołach podstawowych i 10 dzieci w przedszkolach. Następnie poinformował, że 

w drugim tygodniu marca zostało zorganizowane spotkanie organizacyjne na hali sportowej 

przy Szkole Podstawowej w Nakle Śląskim, podczas którego przekazano najważniejsze 

informacje o podejmowanych działaniach oraz o możliwościach uzyskania pomocy. 

Nadmienił, że gmina podjęła wszystkie formy pomocy wynikające z ustawy o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, 

mailto:ukraina@ugswierklaniec.pl
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związane m.in. nadaniem numeru PESEL, wykonywaniem zdjęć do wniosków, zakładaniem 

profilu zaufanego, który jest niezbędny do złożenia wniosku o otrzymania jednorazowego 

świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł. Nadmienił, że obecnie złożono w tym zakresie 

ponad 80 wniosków. Ponadto, osoby, które przyjęły uchodźców do swojego domu, złożył 

kilka wniosków o dofinansowanie kosztów utrzymania. W dalszej części poinformował, że 

w zakresie punktu instytucjonalnego jakim jest kajakownia w parku w Świerklańcu, są 

zawierane umowy, które są pokrywane ze środków zarządzania kryzysowego Wojewody 

Śląskiego, a wydatkowanie środków w przypadku Gminy Świerklaniec jest koordynowane 

przez Powiat Tarnogórski. Następnie poinformował, że w początkowej fazie codziennie 

uczestniczył w spotkaniach organizowanych w ramach Powiatowego Centrum Zarządzania 

Kryzysowego oraz Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, obecnie ograniczono 

ilość spotkań do 3 w tygodniu. Nadmienił, że uczestniczył również w wideokonferencjach 

organizowanych przez Wojewodę Śląskiego, w których również brali udział przedstawiciele 

Straży Granicznej, którzy na bieżąco przedstawiali, jak wygląda sytuacja na granicy Polski 

z Ukrainą. W dalszej części poinformował, że uchodźcy mogą korzystać z usług Ośrodków 

Zdrowia funkcjonujących w Gminie Świerklaniec. Ponadto, obywatele Ukrainy mogą 

korzystać z zajęć organizowanych przez Gminną Bibliotekę Publiczną, Gminny Ośrodek 

Kultury oraz kluby sportowe. Następnie poinformował, że Gmina Świerklaniec otrzyma 

środki z Górnośląsko – Zagłębiowskiej Metropolii z przeznaczeniem na pomoc uchodźcom 

z Ukrainy, które w pierwszej transzy wyniosą nieco ponad 27 tysięcy złotych. Nadmienił, że 

obecnie jest podpisywana umowa w tym zakresie. W dalszej części poinformował, że na 

konto gminy wpłynęła darowizna w wysokości 5.000,00 zł od firmy DeLaval, której 

przedstawiciel mieszka w Gminie Świerklaniec, z przeznaczeniem na pomoc uchodźcom.  

Następnie poinformował, że Stowarzyszenie „Obieżyświat” zorganizowało spotkanie 

z prelekcją o Ukrainie, podczas którego prowadzona była zbiórka środków, które zostały 

przeznaczone na zakup nowej lodówki do kajakowni w parku w Świerklańcu, ponieważ 

występujący tam obecnie sprzęt uległ awarii. W dalszej kolejności poinformował, że 

zostanie zorganizowany kurs podstaw języka polskiego. Dodał, że przy współpracy ze 

Stowarzyszeniem Przyjaciół, Kultury i Tradycji Śląskiej z Orzecha oraz z Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej, planowana jest organizacja kiermaszu ukraińskich specjałów na wzór wydarzeń 

organizowanych w sąsiednich gminach. Nadmienił, że uchodźcy okazują dużą wdzięczność 

i wyrażają chęć pomocy w wielu kwestiach, ponieważ już drugiego dnia Panie 

zaproponowały, że będą dbać o czystość w kajkowni. W dalszej części podziękował 
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wszystkim mieszkańcom za chęć niesienia pomocy oraz za inicjatywę przekazania 

samochodu Ochotniczej Straży Pożarnej w Orzechu na Ukrainę.  

• Pani Katarzyna Shuheber, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, poinformowała, że 

uchodźcy często wyrażają swoją wdzięczność. W dalszej części podziękowała za wsparcie, 

które umożliwia pomoc uchodźcom.  

• radny Łukasz Lesik poinformował, że posiada pośredni kontakt z Wicemerem Tarnopola. 

W dalszej części zaproponował, aby samochód z Ochotniczej Straży Pożarnej w Orzechu 

przekazać do Tarnopola. Miasto to nie ucierpiało w działaniach wojennych, jednak cały 

występujący tam sprzęt został przekazany na front.  Następnie zadeklarował, że zorganizuje 

transport takiego samochodu.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że Przedsiębiorstwo Komunikacji 

Metropolitalnej (PKM Świerklaniec) przekazało stare autobusy do Lwowa, wraz 

z podarunkami. Dodał, że powiatowy szpital w Tarnowskich Górach przekazał kartkę wraz 

z wyposażeniem medycznym. Ponadto, Miasto Bytom przekazało karetkę do swojego 

miasta partnerskiego Żytomierza. Następnie zwrócił się z prośbą o kontakt z Wicemerem 

Tarnopola, aby uzyskać informację jakie są potrzeby, aby móc wypełnić samochód 

podarunkami. W dalszej części, zadeklarował, że zorganizuje przekazanie samochodu pod 

względem formalnym i technicznym. 

• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) poinformował, że skontaktuje się z przedstawicielami władz 

Tarnopola.  

• radny Kazimierz Flakus poinformował, że Gmina Ożarowice dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

otrzymała nowy samochód bojowy, a stary przystosowany do ratownictwa drogowego ma 

ulec sprzedaży, w związku z czym wystąpił z propozycją, aby wejść w kontakt z Wójtem 

Gminy Ożarowice i zaproponować przekazanie omawianego samochodu dla Ukrainy. 

W dalszej części poinformował, że dla uchodźców zostało zakupionych kilka samochodów, 

który są wykorzystywane w codziennych czynnościach i wzajemnej pomocy wśród 

Ukraińców. Następnie zasugerował, aby rozważyć możliwość zatrudnienia obywateli 

Ukrainy w Ośrodkach Zdrowia i w Szkołach Podstawowych. W dalszej kolejności zwrócił się 

z zapytaniem, jakie środki otrzymano z administracji rządowej.   

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że Starosta Powiatu Tarnogórskiego 

Pani Krystyna Kosmala zadeklarowała, że zatrudni uchodźców posiadających wykształcenie 

medyczne w szpitalu powiatowym. Dodał, że zmianie uległy przepisy regulujące certyfikację 
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prawa do wykonania zawodu lekarza. Następnie zadeklarował, że przeprowadzi rozmowy 

z Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, o możliwości 

zatrudnienia obywateli Ukrainy z odpowiednimi uprawnieniami. W dalszej części zwrócił się 

z prośbą o przekazanie danych kontaktowych do lekarzy pochodzących z Ukrainy 

zamieszkujących na terenie Gminy Świerklaniec. Następnie poinformował, że uczniowie 

uczestniczą w lekcjach w grupach mieszanych. Jednak, jeżeli sytuacja będzie się przedłużać 

zostanie rozważona możliwość utworzenia oddziałów przygotowawczych. W dalszej 

kolejności poinformował, że Wojewoda Śląskim, zwrócił się z prośbą o przedstawienie 

deklaracji odnośnie ilości środków niezbędnych do wypłacenia świadczenia pomocowego 

dla mieszkańców, którzy przyjęli do własnych domów uchodźców oraz świadczenia 

w wysokości 300 zł dla obywateli Ukrainy, którzy uciekli z kraju ze względu na prowadzenie 

działań wojennych. Nadmienił, że wydatki ponoszone na zakup cateringu dla osób 

przebywających w kajakowni w parku w Świerklańcu są rozliczane fakturami za 

tzw. osobodzień. Dodał, że zostało utworzone stosowne konto Funduszu Pomocy Ukrainie.  

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, poinformowała, że na konto Funduszu Pomocy Ukrainie 

nie wpłynęły jeszcze żadne środki.  

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poruszył temat braku miejsc w żłobkach, które 

prowadzi do uniemożliwienia podjęcia pracy przez kobiety pochodzące z Ukrainy. Dodał, że 

Gmina Ożarowice posiada wolne miejsca w swoich żłobkach.   

• radny Zbigniew Jarka podziękował wszystkim mieszkańcom Świerklańca, za okazaną 

pomoc. W dalszej części wyraził swoją opinię, że przekazanie samochodu należącego do 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Orzechu jest dobrym pomysłem. Następnie wyraził swoje 

uznanie dla Radnego Łukasza Lesika za podjęcie działań zmierzających do organizacji 

transportu omawianego pojazdu. Następnie odniósł się do kwestii przekazania sprzętu 

wraz z samochodem.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że w początkowej fazie, gdy 

Państwowa Straż Pożarna (PSP) ogłosiła zbiórkę sprzętu pożarniczego dla Ukrainy to na ten 

apel odpowiedziała Ochotnicza Straż Pożarna z Nakła Śląskiego, która za pośrednictwem 

PSP przekazała: używany agregat prądotwórczy, 5 hełmów, 5 kompletów ubrań 

specjalnych, 5 par rękawic, 5 węży W 52, 5 węży W 75, 2 prądownice pionowe, 

1 rozdzielacz oraz 1 torbę medyczną. W dalszej części wyraził swoją opinię, że dobrym 

pomysłem jest przekazanie, wraz z autem, sprzętu pożarniczego, w związku z czym należy 

przeprowadzić rozeznanie w zakresie posiadanego sprzętu możliwego do przekazania 
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w trzech pozostały jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnej funkcjonujących w Gminie 

Świerklaniec. Następnie poinformował, że przeprowadził rozmowę z właścicielami żłobków 

prywatnych funkcjonujących na terenie Giny Świerklaniec, jednak pomimo chęci, nie mogą 

przyjąć dodatkowych dzieci ze względu na brak wolnych miejsc. W dalszej części 

zadeklarował, że skontaktuje się z Wójtem Gminy Ożarowice w zakresie wolnych miejsc 

w żłobkach.  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) poparł propozycję przekazania sprzętu ratowniczego 

przez jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej. W dalszej części zaproponował, aby 

wygospodarować jedno pomieszczenie, w którym kobiety z Ukrainy, które z różnych 

względów nie mogą podjąć pracy, zajmowały by się dziećmi kobiet, które chcą podjąć 

pracę.  

• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że należy podjąć kroki, aby ułatwić kobietom, które 

podjęły pracę, funkcjonowanie w okresie wakacyjnym, gdy nie są prowadzone zajęcia 

w szkołach i przedszkolach, np. przez organizacje półkolonii.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, wyraził swoją opinię, że brak 

wyrażenia stanowiska w zakresie propozycji przekazania samochodu należącego do 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Orzechu do Ukrainy, uznaje za milczącą zgodę. Następnie 

wyraził swoje uznanie dla chęci pomocy okazywanej przez mieszkańców Gminy 

Świerklaniec. W dalszej części wyraził swoje obawy w zakresie działań systemowych 

prowadzonych przez Rząd. Następnie wyraził swoją nadzieję, że konflikt zbrojny szybko 

ulegnie zakończeniu.  

• radny Eugeniusz Wajs potwierdził, że brak wyrażenia opinii przez Radnych, jest milczącą 

zgodą na przekazanie samochodu należącego do Ochotniczej Straży Pożarnej w Orzechu.  

 

14.  Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, przypomniał, że Radni mają 

obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych za rok 2021, do końca kwietnia bieżącego 

roku. Dodał, że w kwietniu najprawdopodobniej sesja odbędzie się w formule stacjonarnej.   
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• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zwrócił się z prośbą, aby wnioskowana sesja nadzwyczajna 

odbyła się jeszcze w formule zdalnej.  

 

15.  Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:13 

zamknął LVIII zdalną sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 


